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PROTOKÓŁ  Nr 2/2024 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,   
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 21 czerwca  2024 roku, o godz. 13.30 
 

 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak  – Przewodniczący Komisji 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
4 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu radomskiego. 
 

2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego. 

 
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok w działach dotyczących 

pracy Komisji.  
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia ”Programu 
Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2024-2028”. 
 

5. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 

Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku obrad – Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu 
radomskiego. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca powiedział, że przygotowany 
raport został bardzo szczegółowo opracowany. Raport o stanie powiatu jest składany od 6 lat. 
Źródłem informacji są dane wewnętrzne pozyskane ze Starostwa jego Wydziałów i jednostek. 
Następnie omówił aspekty związane z obszarem działalności Komisji. Program Bezpieczny 
Powiat Radomski kontynuowany od wielu lat, Starostw jest koordynatorem różnego rodzaju 
programów i  akcji profilaktycznej we współpracy z Komendą Miejską Policji jak również 
Komendą Państwowej Straży Pożarnej. W roku 2023 było przeprowadzonych 5 konkursów 
profilaktycznych dla dzieci i młodzieży wraz ze strażakami jak również z policją. 
Uczestniczyli także w większych akcjach jak: Wybór Najpopularniejszego Dzielnicowego 
2023 w powiecie radomskim jak również nauka pierwszej pomocy przedmedycznej czy 
kampania informacyjna na temat profilaktyki uzależnień. Jeśli chodzi o Bezpieczeństwo 
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Publiczne to w porównaniu do roku 2022 zmalał odsetek przestępstw, dominują przestępstwa 
kryminalne, są to kradzieże mienia i kradzieże z włamaniem tak jak w ubiegłych latach. Było 
ponad 1000 różnych zdarzeń drogowych, 618 pożarów. Powiat co roku przebudowuje kolejne 
odcinki dróg co zmierza do poprawy bezpieczeństwa. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony materiał. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku obrad – Rozpatrzenie sprawozdania finansowego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że sprawozdanie finansowe rok rocznie 
jest badane przez biegłego rewidenta. Samo sprawozdanie finansowe obejmuje swoim 
zakresem  bilans wykonania budżetu, łączny bilans 20 jednostek powiatowych, łączne 
ustalenie zmian funduszu, łączny rachunek zysków i strat oraz informację podatkową. Raport 
opiniował biegły rewident jest pozytywny nie ma żadnych uwag do przygotowanego 
sprawozdania finansowego. Określa, że księgi są prowadzone w sposób rzetelny, jasny i 
przejrzysty zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy o finansach publicznych, ustawy o 
rachunkowości jak również statutu, który obowiązuje powiat radomski. Dane,  które są istotne 
to bilans wykonania budżetu na 31 grudzień 2023 rok zamyka się suma bilansową 
62.989.260,00 zł wykazuje aktywa netto w kwocie 49.428,591,00 zł. Jeśli chodzi o łączny 
bilans to suma bilansowa tj. kwota 696.792,918,00 zł. Rok 2023 zamknął się zyskiem w 
kwocie 55.281.316,00 zł. Jeśli chodzi o ustalenie zmian funduszu to wzrost funduszu w roku 
2023 w stosunku do 2022 roku odnotował o kwotę 64.216.000,00 zł. Sprawozdanie finansowe 
wynika z ksiąg rachunkowych. To jest jeden z podstawowych dokumentów do udzielenia 
absolutorium Zarządowi za ubiegły rok. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie przyjęli sprawozdanie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku obrad – Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2023 rok w działach dotyczących pracy Komisji.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 
jest przygotowywane rok rocznie przez Zarząd i jest przekazywane do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej do 31 marca każdego roku  jak również do Rady Powiatu. Wszyscy radni 
zarówno poprzedniej kadencji jak i obecnej takie sprawozdanie otrzymali. Jest ono też 
dokumentem do tego, aby można było udzielić absolutorium Zarządowi  za 2023 rok. Do tego 
sprawozdania również jest opinia z RIO, która jest pozytywna, sprawozdanie jest opisane w 
sposób logiczny, przejrzysty i uzasadnia odchylenia od realizacji budżetu jeżeli jakieś 
wystąpiły. Uzasadnia je w sposób jaki Regionalna Izba Obrachunkowa przyjęła i nie ma do 
tergo żadnych zastrzeżeń. Dokument był podnoszony w sposób celowy, realizacja była zgoda 
z obowiązującymi przepisami.  
 

W dziale 600 – transport i łączność planowane wydatki w kwocie 63.174.860,67 
złotych wykorzystane zostały w 81,7%, tj. w kwocie 51.642.901,55 złotych, z tego wydatki 
majątkowe w kwocie 40.110.503,47 złote (plan 50.717.779,12 złotych) i wydatki bieżące w 
kwocie 11.532.398,08 złotych (plan 12.457.081,55 złotych). 

W ramach wydatków bieżących sfinansowano: 
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1. przekazanie dotacji Powiatowi Grójeckiemu na realizację zadania organizacji publicznego 
transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich na linii komunikacyjnej 
Grójec – Mogielnica – Nowe Miasto nad Pilicą – Klwów – Odrzywół – Potworów – 
Przytyk - Zakrzew – Radom zgodnie z zawartym porozumieniem w kwocie 24.598 
złotych, 

2. wydatki związane z bieżącym utrzymaniem dróg powiatowych w kwocie 11.326.252,08 
złote, w tym: 
- usługi remontowe związane z bieżącym utrzymaniem dróg powiatowych  
w kwocie 7.755.759,10 złotych, w tym: 

- odnowy nawierzchni w kwocie 5.514.943,09 złote,  
- remonty cząstkowe w kwocie 1.160.034,54 złote, 
- remonty bieżące m.in. remonty poboczy i chodników, profilowanie dróg 

gruntowych, czyszczenie rowów i studzienek ulicznych, remont mostu, ścieków i 
przepustów w kwocie 1.080.781,47 złotych,  

- wydatki związane z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych  
w kwocie 1.013.775,72 złotych, w tym: odśnieżanie, likwidacja zasp śnieżnych, 
zwalczanie śliskości, załadunek i wywóz śniegu,  

- wydatki związane z zakupem materiałów w kwocie 450.977,40 złotych, 
w tym: soli drogowej do zwalczania śliskości na drogach powiatowych, materiałów do 
bieżących remontów dróg (m.in. kruszywo, masa, emulsja, farby, cement), barier 
sprężystych, znaków drogowych, środków chwastobójczych i innych drobnych 
materiałów, 

 - wypłata odszkodowań za przejęte grunty, na których zakończono inwestycje drogowe w 
kwocie 945.372,82 złote, 

 -  pozostałe wydatki związane z inżynierią ruchu drogowego, wykaszanie traw z poboczy i 
rowów przydrożnych,  wycinka drzew, mechaniczne sprzątanie nawierzchni dróg, 
ścieżek rowerowych i ulic, usługi geodezyjne, wykonanie badań nawierzchni 
remontowanych dróg w kwocie 1.160.367,04 złotych. 

W ramach zrealizowanych wydatków bieżących przekazano na wydatki niewygasające z 
upływem roku budżetowego kwotę 181.548 złotych na regulację stanu prawnego 
nieruchomości zajętych pod pasy drogowe dróg powiatowych nr:  3534W Wir-Goszczewice-
Przytyk w kwocie 127.305 złotych i 4011W Orońsko-Ruda Wielka w kwocie 54.243 złote. W 
ramach umów sporządzone zostały dokumentacje geodezyjne i złożone w Powiatowym 
Ośrodku Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej celem weryfikacji. W związku z tym, 
dokumentacja nie została przekazana do Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych. Termin 
realizacji tych zadań określono do 30 czerwca 2024 roku.  
 W ramach wydatków majątkowych sfinansowano 20 zadań inwestycyjnych w łącznej 
kwocie 39.993.508,07 złotych, z tego na drogach powiatowych w łącznej kwocie 
39.859.299,63 złotych (w tym 638.697,12 złotych przekazano na wydatki niewygasające), 
zadanie pn. „Realizacja inwestycji drogowej - remont odcinka ulicy Tadeusza Mazowieckiego  
w Radomiu polegającej na remoncie nawierzchni chodnika i miejsc postojowych na 
wysokości budynku Starostwa Powiatowego przy ul. Tadeusza Mazowieckiego 7” w kwocie 
119.883 złote,  a także przekazano dotację Gminie Miasta Radomia na opracowanie 
dokumentu pn. „Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Gmin Obszaru 
Funkcjonalnego Radomia 2030+”, realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 w kwocie 14.325,44 złotych oraz dokonano zwrotu do 
Urzędu Wojewódzkiego części kar umownych naliczonych wykonawcy za nieterminową 
realizację zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4010W Orońsko-
Dąbrówka Zabłotnia-Ruda Mała – gmina Kowala” w kwocie 116.995,40 złotych, zgodnie z 
warunkami umowy o dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.  



 4

 W roku 2023 nie zrealizowano 2 zadań, tj.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3553W 
gr. woj. – Jasieniec Iłżecki Górny-Pastwiska  polegająca na budowie chodnika w m. Jasieniec 
Iłżecki Nowy – gmina Iłża” oraz nie przekazano dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Gminy Miasta Radomia na „Dofinansowanie inwestycji polegającej na budowie odcinka 
drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz ulicę Małcużyńskiego w Radomiu wraz z 
odwodnieniem i oświetleniem” z powodu unieważnienia przetargów, gdyż oferty złożone na 
powyższe zadania przewyższały zabezpieczone środki. Ponadto na zadaniu „Rozbudowa 
drogi powiatowej nr 3570W Zakrzew-Wolanów-Augustów – gmina Wolanów, Zakrzew” 
częściowo wykonano roboty budowlane, a na „Przebudowa drogi powiatowej nr 3508W 
Radom-Dąbrówka Podłężna polegająca na budowie chodnika w m. Dąbrówka Nagórna – 
gmina Zakrzew” opracowano dokumentację projektową oraz wykonano częściowo roboty 
budowlane w zakresie budowy chodnika. Z kolei zadanie „Odszkodowania za grunty zajęte 
pod rozbudowę dróg powiatowych”  nie zostało zrealizowane w całości z uwagi na brak 
decyzji odszkodowawczych, odwołania od wydanych już decyzji ZRID oraz długotrwały 
proces związany z ustaleniem spadkobierców właścicieli gruntów. Zadanie „Odszkodowania 
za grunty zajęte pod rozbudowę dróg powiatowych” oraz zadania drogowe nr 3508W, 3553W 
i 3570W będą kontynuowane w 2024 roku.  
Do końca 2023 roku nie zakończono także realizacji 3 zadań inwestycyjnych na kwotę 
638.697,12 złotych, które przeniesiono do wykazu wydatków niewygasających z upływem 
2023 roku, w tym: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3505W Jaszowice-Wacławów-Sławno - 
gmina Zakrzew” na kwotę 383.964,12 złote, „Rozbudowa drogi powiatowej nr 3518W Wola 
Goryńska-Stare Mąkosy-Jedlnia z rozbiórką istniejącego mostu i budową nowego obiektu 
mostowego na rzece Radomce w m. Mąkosy Stare - gmina Jastrzębia, Pionki” na kwotę 
146.493 złote i „Rozbudowa drogi powiatowej nr 3554W gr. woj. Seredzice-Iłża - gmina 
Iłża” na kwotę 108.240 złotych. 
Przebudowa drogi 3505W nie została zakończona, gdyż prowadzone równolegle prace 
kanalizacyjne przez gminę Zakrzew spowodowały, że nie wykonano wszystkich 
zaplanowanych robót. Dlatego wykonanie warstwy ścieralnej, poboczy i oznakowania 
przełożono  na 2024 rok. W przypadku drogi 3518W zakończone zostały prace projektowe. 
Jednak w związku z koniecznością ponownego wykonania mapy do celów projektowych 
przez Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej dla ww. drogi, której 
termin wykonania uzależniony jest od wydania decyzji Wojewody, biuro projektowe nie 
zaktualizowało dokumentacji do końca 2023 roku. Natomiast umowa z wykonawcą na 
opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi 3554W została podpisana w 
czerwcu 2023 roku. W związku z koniecznością zmiany przyjętego sposobu odwodnienia, 
rozwiązującego problem występujący przy drodze po wybudowaniu obwodnicy oraz 
ograniczenia rozbiórki ogrodzeń, wydłużeniu uległa procedura przyjęcia ostatecznej geometrii 
drogi. Przyjęte ostateczne rozwiązanie, w którym uwzględniono budowę zbiornika 
retencyjnego wiąże się z wykonaniem przez biuro projektowe dodatkowego zakresu mapy 
oraz dodatkowych badań geotechnicznych pod zbiornik. Powyższe czynności oraz 
przedłużające się procedury uzyskania uzgodnień wpłynęły na opóźnienia realizacji zadania 
oraz konieczność przedłużenia terminu jego zakończenia.  
Termin realizacji tych zadań określony został do 30 czerwca 2024 roku. 

Wydatki w tym dziale zrealizowane zostały poniżej kwoty planowanej  
w wysokości 11.531.959,12 złotych, w tym wydatki majątkowe o 10.607.275,65 złotych, a 
wydatki bieżące o 924.683,47 złote. Niepełna realizacja wydatków majątkowych wynika z 
niepełnego wykonania na zadaniach: 3508W, 3570W i Odszkodowania za grunty zajęte pod 
rozbudowę dróg powiatowych, braku realizacji zadania 3553W i nie przekazania dotacji na 
budowę odcinka drogi nr 3565W oraz ulicy Małcużyńskiego, co zostało omówione powyżej. 
Ponadto powstały oszczędności na pozostałych zadaniach w związku z rozliczeniem 
kosztorysowym wykonanych robót. 
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Natomiast niepełna realizacja wydatków bieżących dotyczy głównie niższego wykorzystania 
środków na zimowe utrzymanie dróg, gdyż warunki atmosferyczne były korzystniejsze niż 
zakładano i  wypłaty odszkodowań, z uwagi na brak ostatecznych decyzji. 
 

W dziale 750 – administracja publiczna planowane wydatki w kwocie 
39.207.102,92 złote wykorzystane zostały w 93,1%, tj. w kwocie 36.494.239,52 złotych, z 
tego wydatki bieżące w kwocie 32.752.563,49 złote (plan 35.357.960,92 złotych) i wydatki 
majątkowe w kwocie 3.741.676,03 złotych (plan 3.849.142 złote). 

W ramach tego działu realizowane były: 
- zadania z zakresu administracji rządowej finansowane dotacją z budżetu państwa,  
-  zadania własne powiatu finansowane dochodami własnymi, 
 - projekt unijny pn. „Cyfryzacja zasobów Starostwa Powiatowego w Radomiu”.     
  Na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej wydatkowano 
191.110,04 złotych (plan 191.114,78 złotych) na sfinansowanie wynagrodzeń pracowników 
Starostwa (1,5 etatu) realizujących zadania rządowe oraz na wydatki rzeczowe związane 
głównie z opłatami pocztowymi i zakupem materiałów biurowych. 
 Na realizację zadań własnych bieżących wydatkowano 32.211.453,45 złote, w ramach 
których sfinansowano: 
- funkcjonowanie jednostki i utrzymanie stanowisk pracy w Powiatowym Zarządzie Dróg 

Publicznych w kwocie 4.292.571,97 złotych, z tego wynagrodzenia wraz z pochodnymi 
stanowiły kwotę 3.625.557,66 złotych, a pozostałe wydatki 667.014,31 złotych. W ramach 
pozostałych wydatków sfinansowano zakup paliwa do samochodów służbowych i 
urządzeń drogowych, druków, wyposażenia, materiałów biurowych, drobnych narzędzi i 
części zamiennych do maszyn i urządzeń drogowych oraz ich naprawę, opłaty za media, 
usługi pocztowe, telekomunikacyjne i informatyczne, wpłaty na PFRON, odpis na ZFŚS, 
podatek od nieruchomości, szkolenia pracowników, świadczenia BHP dla pracowników 
drogowych, jak również ubezpieczenie od odpowiedzialności cywilnej jednostki oraz 
obowiązkowe ubezpieczenie pojazdów i majątku,  

- utrzymanie stanowisk pracy w Powiatowym Centrum Usług Wspólnych  
w kwocie 2.535.286,44 złotych, z tego wynagrodzenia wraz z pochodnymi stanowiły 
kwotę 2.282.762,67 złote, a pozostałe wydatki 252.523,77 złote, 

- utrzymanie i działalność Starostwa Powiatowego w wysokości 23.823.492,53 złote, w tym 
wynagrodzenia i pochodne stanowiły kwotę 18.474.526,74 złotych, 

-  działalność Rady Powiatu w wysokości 1.094.314,28 złotych, 
- promocję powiatu w kwocie 459.061,09 złotych. W ramach działań promocyjnych 

zakupiono materiały promocyjne z logo powiatu, wydawano dodatki promocyjne Echo 
Powiatu Radomskiego w gazecie regionalnej „Echo dnia”, informator/czasopismo „Nasz 
Powiat Radomski”, a także opłacono emisje audycji na antenie radia dotyczące 
działalności powiatu  
w zakresie problematyki gospodarczej, społecznej i kulturalnej, umieszczano materiał 
promocyjny w lokalnej telewizji, prasie i internecie oraz zakupiono i przekazano albumy, 
trofea oraz upominki dla uczestników wydarzeń promujących powiat,  

-  zwrot dotacji z lat ubiegłych do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego  
w kwocie 6.727,14 złotych. 

Na realizację projektu unijnego pn. „Cyfryzacja zasobów Starostwa Powiatowego w 
Radomiu” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-
2020 wydatkowano kwotę 349.250,78 złotych, w ramach którego sfinansowano zakup sprzętu 
informatycznego, oprogramowania, opracowanie diagnozy cyberbezpieczeństwa oraz 
szkolenia. Ponadto po rozliczeniu projektu zwrócono niewykorzystaną dotację w kwocie 
749,22 złotych. 

Natomiast w ramach wydatków majątkowych sfinansowano: 
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- „Zaprojektowanie i wykonanie weksyliów oraz pieczęci ozdobnych Powiatu Radomskiego” 
w kwocie 10.800 złotych, 

- „Modernizacja łazienek w budynku Starostwa Powiatowego w Radomiu przy ul. Granicznej 
24” w kwocie 494.747 złotych, 

- „Modernizacja i adaptacja pomieszczeń w budynku Starostwa Powiatowego przy ul. 
Granicznej 24” w kwocie 399.368,70 złotych, 

- „Dostosowanie budynków Starostwa Powiatowego w Radomiu w celu likwidacji barier 
architektonicznych i informacyjno-komunikacyjnych” w kwocie 65.000 złotych, 

- „Modernizacja elewacji budynku Starostwa Powiatowego w Radomiu wraz  
z zagospodarowaniem terenu i przebudową schodów” w kwocie 1.998.761,60 złotych, 

- „Modernizacja i adaptacja pomieszczeń w budynku Starostwa Powiatowego  
w Radomiu” w kwocie 644.043,73 złotych, 

- „Modernizacja elewacji budynku B Starostwa Powiatowego w Radomiu wraz z przebudową 
schodów” w kwocie 41.500 złotych, 

- „Modernizacja monitoringu wizyjnego w budynku Starostwa Powiatowego  
w Radomiu przy ul. Granicznej 24” w kwocie 39.854 złote, 

- „Zakup zintegrowanego systemu zarządzania informacją w Starostwie Powiatowym w 
Radomiu” w kwocie 47.601 złotych. 

W ramach zadania „Dostosowanie budynków Starostwa Powiatowego w Radomiu w celu 
likwidacji barier architektonicznych i informacyjno-komunikacyjnych” wykonano 
dokumentację projektową, natomiast nie został wykorzystany wkład własny w związku z 
nieuzyskaniem dofinansowania z  Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. Ponadto powstały oszczędności na pozostałych zadaniach w związku z 
rozliczeniem kosztorysowym wykonanych prac. 
 Niepełna realizacja wydatków bieżących w tym dziale wynika głównie z niepełnego 
wykorzystania funduszu wynagrodzeń osobowych wraz z pochodnymi, w związku z absencją 
chorobową pracowników, jak również  pozostałych wydatków rzeczowych głównie w 
zakresie zakupu energii oraz pozostałych usług, w związku z tym iż potrzeby okazały się 
niższe niż wstępnie zakładano. 
 

W dziale 752 – obrona narodowa planowane wydatki w kwocie 368.260 złotych 
wykorzystane zostały w 87,9%, tj. w kwocie 323.790,03 złotych, z tego wydatki majątkowe w 
kwocie 204.422,38 złote (plan 225.180 złotych), a wydatki bieżące w kwocie 119.367,65 
złotych (plan 143.080 złotych). 

 W ramach wydatków majątkowych sfinansowano realizację zadania inwestycyjnego 
pn. „Utworzenie wirtualnej strzelnicy w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Iłży” w 
kwocie 204.422,38 złote w ramach konkursu „Strzelnica w powiecie 2023” 
współfinansowanego z Ministerstwa Obrony Narodowej.  

Natomiast w ramach wydatków bieżących tego działu realizowane były: 
- zadania z zakresu administracji rządowej finansowane dotacją z budżetu państwa, 
- zadania realizowane na podstawie porozumień z organami administracji rządowej 

finansowane dotacją z budżetu państwa,  
-   zadania własne powiatu finansowane dochodami własnymi. 

Na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i zadań realizowanych 
na podstawie porozumień z organami administracji rządowej finansowanych dotacją z 
budżetu państwa wydatkowano 119.019,55 złotych (plan 142.200 złotych) na sfinansowanie: 
- przygotowania i przeprowadzenia ćwiczenia doskonalącego „RADOMKA 2023” 13.850 

złotych. 
-   przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 105.169,55 złotych. 
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Na realizację zadań własnych bieżących wydatkowano 348,10 złotych, w ramach 
których sfinansowano koszty dojazdu na szkolenie z zakresu zarządzania kryzysowego  i 
obronności oraz kontrole problemowe z zakresu obronności.  

Brak jest natomiast realizacji wydatków bieżących zaplanowanych w kwocie 480 
złotych na przeprowadzenie Akcji Kurierskiej w związku nieotrzymaniem rozkazu od Szefa 
Wojskowego Centrum Rekrutacji w Radomiu. 

Niepełne wykonanie wydatków bieżących w tym dziale wynika głównie  
z niższego wykorzystania wydatków na przeprowadzenie kwalifikacji wojskowej w związku 
mniejszymi zakupami środków ochrony indywidualnej oraz brakiem możliwości zakupu 
wyposażenia, a także na przygotowanie i przeprowadzenie ćwiczenia doskonalącego  
„RADOMKA 2023” w ramach, którego zabezpieczono środki na transport osób, a uczestnicy 
skorzystali z transportu własnego. Ponadto niższe jest wykonanie wydatków majątkowych w 
związku  z oszczędności powstałymi po przetargu na ww. zadaniu inwestycyjnym. 
 

W dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  planowane 
wydatki w kwocie 2.452.695 złotych wykorzystane zostały w 82,3%, tj. w kwocie 
2.019.316,32 złotych, z tego wydatki majątkowe w kwocie 185.357,43 złotych (plan 185.500 
złotych), a wydatki bieżące w kwocie 1.833.958,89 złotych (plan 2.267.195 złotych).  

W ramach wydatków bieżących sfinansowano: 
- pomoc obywatelom Ukrainy polegającą na zapewnieniu zakwaterowania i całodziennego 

wyżywienia w obiektach na terenie powiatu radomskiego ze środków Funduszu Pomocy w 
kwocie 1.687.170 złotych, 

- realizację programu „Bezpieczny Powiat Radomski” w kwocie 66.691 złotych, 
- wpłatę na zasilenie Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z 

przeznaczeniem na zakup materiałów w celu uzupełnienia zapasów do likwidacji skutków 
miejscowych zagrożeń dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu w 
kwocie 20.000 złotych, 

- wpłatę na zasilenie Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Policji Województwa 
Mazowieckiego z przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Policji w Radomiu na zakup 
dwóch psów, tj. do wyszukiwania zapachów materiałów wybuchowych i patrolowo – 
tropiącego w kwocie 21.700 złotych i zakup kombinezonów taktycznych w kwocie 
7.897,89 złotych, 

- udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy i Miasta Iłża na zakup 
sprzętu pożarniczego i umundurowania dla jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej na 
terenie Gminy Iłża w kwocie 30.000 złotych, 

- przegląd zespołu radiowo-masztowego działającego w Radiowej Sieci Zarządzania 
Wojewody mazowieckiego w kwocie 500 złotych. 

 Natomiast w ramach wydatków majątkowych sfinansowano wpłatę na zasilenie 
Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na dofinansowanie zakupu i 
montażu instalacji fotowoltaicznej w obiektach użytkowanych przez Komendę Miejską 
Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu w kwocie 150.000 złotych i wpłatę na zasilenie 
Funduszu Wsparcia Policji Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie zakupu pojazdu 
służbowego dla Komendy Miejskiej Policji w Radomiu na potrzeby Posterunku Policji w 
Wolanowie w kwocie 35.357,43 złotych. 

Niepełne wykonanie wydatków bieżących w tym dziale wynika głównie z niższego 
wykorzystania środków na pomoc obywatelom Ukrainy, która była przekazywana adekwatnie 
do zaistniałych potrzeb oraz niższych od zaplanowanych kosztów realizacji zadań w ramach 
programu „Bezpieczny Powiat Radomski”. 
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W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości planowane wydatki w kwocie 396.000 
złotych wykorzystane zostały w 100%, tj. w kwocie 395.999,26 złotych. W ramach tych 
wydatków sfinansowano realizację zadania rządowego w zakresie udzielania nieodpłatnej 
pomocy prawnej, zgodnie z art. 20 ustawy o nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnym 
poradnictwie obywatelskim  oraz edukacji prawnej, tj. 91% przyznanej dotacji przeznaczono 
na wynagrodzenia z tytułu umów zawartych z adwokatami i radcami prawnymi 
prowadzącymi własną działalność gospodarczą i powierzenie nieodpłatnej pomocy prawnej 
organizacjom pozarządowym prowadzącym działalność pożytku publicznego, 3% na zadania 
z zakresu edukacji prawnej powierzone organizacji pozarządowej oraz 6% na pokrycie 
kosztów obsługi organizacyjno – technicznej zadań. 

 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożone sprawozdanie z 
wykonania budżetu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie przyjęcia ”Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 
Lokalnego Rynku Pracy na lata 2024-2028”. 
 
Kierownik Działu Kontroli PUP W Radomiu Mariusz Słodki powiedział, że opracowanie 
„Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2024 - 
2028” stanowi wykonanie postanowień art. 9 ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach 
rynku pracy, zgodnie z którymi samorząd powiatu opracowuje i realizuje program promocji 
zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy, stanowiący część powiatowej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych. 
Głównym powodem opracowania programu było określenie spójnej polityki rynku pracy, 
ustalenie misji, celów i kierunków działania na najbliższe lata pozwalające na bardziej 
skuteczne kształtowanie instrumentów i usług wspierających potrzeby mieszkańców powiatu, 
którzy pozostają bez pracy i poszukują zatrudnienia oraz przedsiębiorców tworzących miejsca 
pracy. Następnie przybliżył przedłożony materiał. 

 
Żadnych uwag nie wniesiono. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 5 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że mieszkańcy Grzmucina pytają o drogę Klwatka 
Królewska-Bogusławice, kiedy mogą liczyć na jej poprawę?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że wykonali przegląd 
wszystkich dróg, teraz robią zestawienie i dopiero po całościowej analizie wybiorą odcinki, 
które w tym roku będą remontowane, albo które zgłoszą do dofinansowania w ramach 
Rządowego Funduszu Dróg. Jeżeli na początku lipca dowiedzą się jakie zasady naboru będą 
do realizacji na 2025 rok to w tej chwili nie wiedzą czy będą mogli zgłosić jedno dwa zadania 
inwestycyjne czy jedno zadanie inwestycyjne i jedno remontowe. Jeśli będą mogli aplikować 
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na zadania remontowe to tez przygotują taka dokumentacje i dokonają wyboru zadań. Ocenili 
prawie 570 km dróg i trzeba zrobić zbiorcze zestawienie i trzeba ocenić, które odcinki i na 
jakich drogach są najgorsze. 
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała o drogę Kiedrzyn wokół lotniska, powiedziała, że tam na 
pewnym odcinku woda przy krawędzi jezdni odchodzi w stronę chodnika i zalega. 
 
 Przewodniczący Komisji powiedział, że ma tą drogę po sąsiedzku i tam rzeczywiście jedną 
z przyczyn za co serdecznie podziękował służbom drogowym za szybkie działanie, za 
udrożnienie i naprawę studzienek. Prawda jest żeby zrobić rekonesans po dużym deszczu, bo 
wydaje mu się, że w niektórych miejsca może być problem ze spadkami i dlatego ta woda 
może tam stać. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że na pewno pojadą po 
deszczu i zobaczą jaki jest stan. 
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała również co z dalszym odcinkiem tej drogi, który miasto 
wybudowało, czy przejmują ją?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że Miasto w tej sprawie 
wcale się nie kontaktuje, ale też nie zabiegają o to, żeby przejmować ten odcinek, a inicjatywa 
powinna być po stronie Miasta. Nie wie też czy jest wydana decyzja ZRID bo jest bardzo 
dużo odwołań i bardzo długo trwały postępowania w tej sprawie. Mogą nam przekazać jeśli 
będzie komplet dokumentów i wszystko będzie się zgadzać. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał jaka jest odpowiedzialność jeśli chodzi o utrzymanie 
zimowe?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że do momentu kiedy nie 
przekażą, Miasto jest odpowiedzialne za utrzymanie, budowanie za wszystko to co na tym 
odcinku drogi  się dzieje. Oczywiście jeśli jest taka wola to może interweniować i 
zmobilizować Miasto do działania. 
 
Radny Tomasz Skiba powiedział, że są jakieś komplikacje drogi w Jasieńcu Iłżeckim 
odnośnie tej inwestycji, zapytał czy remont razem z budową chodnika jest planowany w 
następnych latach, jeśli tak to kiedy?. Zapytał także o drogę Krzyżanowice-Pomorzany w m. 
Gaworzyna, skrzyżowanie z drogą gminną Błotnica tam blisko krawędzi jezdni wychodzą 
dzikie samosiejki drzew, zarośnięte, suche, obumarłe, jest tam kilka drzew, które trzeba 
usunąć bo stwarzają niebezpieczeństwo. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że odnośnie dokumentacji 
projektowej na budowę chodnika wzdłuż drogi krajowej Jasieniec Iłżecki -Górne Pastwiska. 
Dokumentacja projektowa miała być zlecona w ubiegłym roku, ogłosili przetarg, faktycznie 
cena najkorzystniejsza oferty była dużo wyższa niż mieli zabezpieczone środki finansowe. W 
międzyczasie zmieniło się rozporządzenie w sprawie warunków technicznych dla dróg 
publicznych. Po przedstawieniu informacji na Zarząd Powiatu, uznali i po uzyskaniu 
informacji, że I z wariantów budowy linii kolejowej Kunów- Radom przez CPK  może 
przebiegać przez ten odcinek drogi i po konsultacjach z Centralnym Portem Komunikacyjnym 
uznali, że do póki nie będzie wybrany wariant który będzie realizowany i będą zlecać 
opracowania dokumentacji projektowej. Inwestycje CPK w skali kraju są inwestycjami 
priorytetowymi i zgodnie z tą ustawą o CPK w ramach którego realizowane są te linie 
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kolejowe. Ich zadanie będzie zadaniem podporządkowanym, czyli nie uzyskają decyzji na 
przebudowę na rozbudowę drogi, dopóki nie będą zdane rozwiązania z budową linii 
kolejowej. Wobec powyższego w ubiegłym roku wpisali to zadanie do budżetu na ten rok, 
czyli opracowanie dokumentacji. Nie mniej jeszcze do dnia dzisiejszego nie znają, który z 
tych czterech wariantów będzie realizowany. Nie mają oficjalnego stanowiska CPK. 
Poczekają zatem, który wariat zostanie wybrany i wtedy podejmą decyzje o realizacji zadania. 
 
Radny Tomasz Skiba powiedział, że warto też rozważyć częściową realizację takiej 
inwestycji. Wie, że w chwili obecnej na terenie Iłża jest  inwestycji planowanych, ale muszą 
zwrócić uwagę na to, że na terenie Iłży znajduje się około 80 km dróg powiatowych. Dodał, 
że jeżeli będzie potrzebne dofinansowanie ze strony gminy to strona gminna jeśli chodzi o 
inwestycje drogowe i poprawę bezpieczeństwa drogowego  na pewno będzie tym 
zainteresowana zwłaszcza, że na tym terenie jest dwóch radnych, którzy na pewno będą tym 
zainteresowani. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że do końca roku realizują dwie 
inwestycje, ale przez jednego wykonawcę. Trzeba pamiętać o tym, że na razie nie mają gdzie 
aplikować bo nie ma Polskiego Ładu, a tu można było zyskać sporo pieniędzy na różne 
inwestycje w tym również drogowe, i nie ma tego programu odnośnie poprawy 
bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał o problemy związane z finansowaniem zewnętrznym, bo  
poprzednia kadencja nie pamięta takich czasów. Teraz są w takim momencie, jeśli chodzi o 
dofinansowania zewnętrzne to jest ogromny problem. Zapytał co w przypadku jeśli gmina 
wychodzi z inicjatywą, wyraża chęć partycypowania w kosztach danej inwestycji, czy dalej 
Powiat jest otwarty?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że Powiat zawsze otwarty jest do 
rozmowy. I oczywiście spotkanie z wójtami , burmistrzami odbędzie się. 
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Murawski powiedział, że w poprzednich latach były 
programy rządowe: Polski Ład, Rządowy Program Rozwoju Dróg. Dziś tych programów nie 
ma. Zapytał ilu Wójtów, burmistrzów złożyło deklarację że chce dołożyć do zadania 
drogowego?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że w tej kadencji, jest kontynuacja 
poprzedniej. Oczywiście spotkanie z wójtami, burmistrzami odbędzie się. 
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Murawski powiedział, że chodzi mu o to, żeby być 
realistami, a nie pobożne życzenia. Jeśli będą środki zewnętrzne będą budować, jeśli ich nie 
będzie nie ma co liczyć na to, że będą budować. Bo ani sam Powiat tego nie udźwignie, ani 
samorządy nie będą mieć na  wkład, żeby dołożyć te 35%. 
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Po dyskusji wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji 
zamknął 2 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności  o godz. 14:30. 
 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                                Paweł Górak 


